
 

                                                           

Protokół nr XX/20 

z sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 

odbytej w dniu 27 sierpnia 2020 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego  

w Świdnicy przy ul. Armii Krajowej 47 

 

 
Tematy sesji: 

 

➢ Informacja Prezydenta Miasta dotycząca przygotowania świdnickich placówek 

oświatowych do rozpoczynającego się roku szkolnego 2020/21. 

 
 

 

Godzina rozpoczęcia obrad – 10.00 

Godzina zakończenia obrad –14.30 

 

 

W sesji uczestniczyli: 
 

 

1. Radni Rady Miejskiej w Świdnicy - (zgodnie z listą obecności, zał. nr 1): 

Lech Bokszczanin-Wiceprzewodniczący Rady, Józef Cygan, Jan Dzięcielski-Przewodniczący 

Rady, Rafał Fasuga-Wiceprzewodniczący Rady, Albert Gaszyński, Krzysztof Grudziński, Jan 

Jaśkowiak, Mariusz Kuc, Krzysztof Lewandowski, Ryszard Makowski, Danuta Morańska, 

Luiza Nowaczyńska, Andrzej Ora, Marcin Paluszek, Lesław Podgórski, Magdalena 

Rumiancew-Wróblewska, Zofia Skowrońska-Wiśniewska, Aldona Struzik, Marcin Wach, 

Władysław Wołosz, Wiesław Żurek 

Nieobecni: Joanna Gadzińska-Wiceprzewodnicząca Rady, Tomasz Kempa 

 

2. Prezydent Miasta Świdnicy- Beata Moskal-Słaniewska 

3. Zastępca Prezydenta Miasta- Szymon Chojnowski 

4. Sekretarz Miasta- Maciej Rataj 

5. Skarbnik Miasta- Kacper Siwek 

6. Radca Prawny- Mariusz Starke 

7. Rzecznik Prasowy- Magdalena Dzwonkowska 

8. Biuro Prezydenta Miasta - Mateusz Jadach 

Nieobecni: Zastępca Prezydenta Miasta Jerzy Żądło 

 

9. Zaproszeni Goście, m. in.: 

o Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miejskiego 

− Anna Skrzypacz - Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego 

− Tadeusz Niedzielski- Dyrektor Wydziału Edukacji 

− Małgorzata Lubandy- Dyrektor Wydziału Transportu 

− Małgorzata Synowiec - Dyrektor Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami  

− Renata Kogut- Zastępca Dyrektora Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej 

− Jarosław Markowski- Zastępca Dyrektora Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej 



 

 

o Kierownicy Referatów/Biur Urzędu Miejskiego: 

− Joanna Trojan-Skała- Kierownik Referatu Kultury 

− Hanna Łukaszewska - Kierownik Biura Rady Miejskiej  

− Przemysław Kondzior - Referat Informatyki i Informacji Publicznej 

 

 

  

  PORZĄDEK OBRAD: 

 

 

1. Otwarcie XX sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad XX sesji Rady Miejskiej. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej.  

5. Informacja Prezydenta Miasta dotycząca przygotowania świdnickich placówek 

oświatowych do rozpoczynającego się roku szkolnego 2020/21. 

6. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie - (zał. nr 1, proj. XX/: 1-10). 

7. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 18.06.2020 r. 

8. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji.  

9. Oświadczenia i sprawy organizacyjne. 

10. Zakończenie XX sesji Rady Miejskiej w Świdnicy.                                    

                
______________________________ 

 

                                                                                                                                                                            

Ad 1. Otwarcie XX sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski powitał Radnych oraz przybyłych Gości, 

Przedstawicielkę Społeczności Białoruskiej Panią Natalię Kastiukowicz, Posła Krzysztofa 

Śmiszka oraz dyrektorów świdnickich placówek oświatowych dokonał otwarcia XX sesji 

Rady Miejskiej w Świdnicy w dniu 27 sierpnia 2020r., a następnie stwierdził quorum (21 

radnych) i poinformował o prawomocności obrad.  

 

_______________________________ 

 

 

Pani Natalia Kastiukowicz przedstawiła sytuację, jaka miała miejsce na Białorusi od czasów 

wyborów. Białorusini zamiast świętować wybory zostali zmuszeni do walki o prawo do 

głosowania.  Mieszkańcy Białorusi wychodzili na plac by zademonstrować swój sprzeciw 

wobec fałszowania wyborów. Ludzie zostali odcięci od internetu co utrudniało przekazywanie 

informacji z kraju. Ukrywano okrucieństwa, które miały miejsce na ulicach. Mnóstwo ludzi 

zostało uciszonych, okaleczonych, zamkniętych w aresztach a co najgorsze zabitych. „To co 

się wydarzyło w ciągu trzech dni można opisać jednym słowem – piekło”. Pani Natalia 

wzywa wszystkich do dzielenia się wiadomościami z Białorusi i prosi o rozpowszechnianie 

informacji o przemocy wobec zwykłych ludzi w sieciach społecznościowych, ponieważ od 

nas i naszych głosów zależy, czy Białorusini będą w stanie obronić swój głos (zał. nr 2). 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski- wyraził podziw i determinację Pani Natalii 

Kastiukowicz. Poprosił by wszystkich znajomych zamieszkujących w kraju jak i za granicą 

pozdrowić i udzielić wsparcia. Jeżeli będziemy mogli jako rada czy miasto w jakiś sposób 

pomóc to zawsze służymy pomocą. 



 

 

Poseł Krzysztof Śmiszek  
 

Pan Krzysztof Śmiszek zabrał głos w sprawie Samorządowej Karty Praw Rodzin i poprosił by 

odrzucić ten dokument, pod którym kryją się: nietolerancja, uprzedzenia, stereotypy, 

homofobia a także zakamuflowane przyzwolenie na przemoc, z którą często mamy do 

czynienia. Podczas marszu równości w 2019 roku w Białymstoku, został brutalnie 

zaatakowany przez tłum krzyczący o śmierci i zagazowaniu uczestników. Sytuację tę można 

porównać do sytuacji dwudziestolecia międzywojennego. Znaleźliśmy się w momencie, kiedy 

nie ma sensu dywagować, czy Polska staje się państwem, w którym przemoc i szczucie 

jednych na drugich staje się narzędziem władzy lub fundamentalistycznych organizacji. Jak 

się pozbyć tego zjawiska i jak obronić demokracje i prawa mniejszości.  Żyjemy w kraju,  

w którym co druga osoba nieheteroseksualna doświadczyła przemocy lub mowy nienawiści 

ze względu na swoją tożsamość. Żyjemy w kraju, który jest najbardziej homofobiczny w 

Europie. To są badania akademickie, badania Instytucji Unii Europejskiej. Niestety część 

polityków, a także niektóre samorządy zamykają się i udają, że obok nie ma nas przemocowej 

rzeczywistości. Rolą posłów, posłanek, samorządów działaczy społecznych nie są oceny, 

besztanie czy tworzenie kolejnych spiskowych teorii. Naszym zadaniem jest ochrona 

społeczeństwa w tym dzieci przed szkodliwą nietolerancją, która może prowadzić do 

tragicznych skutków. Przyjmowanie symbolicznych uchwał o ochronie jednych grup przed 

innymi przynosi tragiczne efekty. W dzisiejszej dyskusji nie chodzi o poglądy, wolność słowa 

czy światopogląd. Polskiej rodzinie zagraża zupełnie coś innego: przemoc, bezrobocie, brak 

perspektyw, niepewność jutra czy brak nadziei. Chodzi o to, by władza, samorządowcy dali 

jasny sygnał Świdniczankom i Świdniczanom: jesteśmy z wami, nie widzimy w nikim 

zagrożenia, wspieramy rodziny konkretnie przez dobre rozwiązania. Nie poprzez uchwały, 

które nikogo ani nie nakarmią ani nikogo realnie nie wspomogą a tylko przyczynią się do 

strachu i zagrożenia. Poseł wspomina wyjazd do Islandii, gdzie spotkał tam młodego 

Świdniczanina, który opuścił kraj, ponieważ nie widział dla siebie miejsca. Wybrał kraj, który 

szanuje jego wybory, nie jest uznawany przez nikogo za zagrożenie, nikogo nie trzeba przed 

nim chronić. Pracuje dla innego kraju. Poseł apeluje abyśmy zrobili wszystko by nikt już nie 

musiał wyjechać tylko dlatego, że jest w mniejszości. 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 2. Przedstawienie porządku obrad XX sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przedstawił porządek XX sesji Rady 

Miejskiej (zał. nr 3) i poinformował, że:  

 

− wpłynęły wnioski Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektów 

uchwał: 

o XX/11. w sprawie zmiany budżetu (zał. nr 4). 

o XX/12. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Świdnicy (zał. nr 4a). 

 

Informację o wprowadzanych projektach uchwał przedstawiła Prezydent Beata Moskal-

Słaniewska. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie porządek obrad XX 

sesji Rady Miejskiej z wprowadzonymi zmianami: 

 

 



 

w głosowaniu: za - 17, przeciw - 0, wstrzymało się - 3, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 5) 

 

porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty. 

 

______________________________ 

 

Ad 3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków  
 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków powołano radnych: 

● Albert Gaszyński 

● Krzysztof Grudziński 

● Lesław Podgórski 

 

 

Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie skład Komisji: 

 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 6) 

 

skład Komisji Uchwał i Wniosków został przyjęty. 
 

______________________________ 
 

 

 

Ad 4. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski- przypomniał radnym, że protokół  

z XIX sesji były wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej wniósł o przyjęcie: 

w głosowaniu:  

 za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 7) 

 

protokół z XIX sesji Rady Miejskiej został przyjęty 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 5. Informacja Prezydenta Miasta dotycząca przygotowania 

świdnickich placówek oświatowych do rozpoczynającego się roku 

szkolnego 2020/21 

 
Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej 

złożył wniosek (zał. nr 8) o opracowanie informacji dot. przygotowania świdnickich 

placówek oświatowych do rozpoczynającego się roku szkolnego 2020/2021 

 

 



 

Informację dot. przygotowania świdnickich placówek oświatowych do rozpoczynającego 

roku szkolnego 2020/21 przedstawił Dyrektor Wydziału Edukacji Tadeusz Niedzielski (zał. 

nr 9) 
 

Prezydent Beata Moskal-Słaniewska- szczegółową informację przedstawi Dyrektor Wydziału 

Edukacji Tadeusz Niedzielski. Pani prezydent podziękowała wszystkim dyrektorom 

placówek, którzy w ostatnich tygodniach mieli ogrom pracy wdrożeniem procedur jakie są 

dziś wymagane w placówkach wychowawczych jak i edukacyjnych. Wytyczne, które do 

Państwa i do nas wpływają nie są do końca jednoznaczne a czasami sprzeczne. Ministerstwo 

Edukacji całą odpowiedzialność za funkcjonowanie szkół w okresie pandemii przerzuciło na 

Dyrektorów. Jest to trudny czas, który został poprzedzony kilkumiesięczną nauka zdalną jak 

się okazało polska oświata nie jest na to przygotowana. Państwo dokonywało cudów, aby 

lekcje przeprowadzono sprawnie i aby dotrzeć do wszystkich uczniów co w nie każdym 

przypadku zadziałało. Miasto ze swojej strony, Wydział Edukacji i Pan Dyrektor Niedzielski 

czynili wszystko by pozyskać m.in. sprzęt, który pozwoli jak największej ilości uczniów, brać 

udział w lekcjach. Przed nami bardzo dużo niewiadomych i bardzo dużo obaw. Jest też wiele 

obaw rodziców, którzy nie do końca jeszcze wiedzą jakie procedury dziecko wchodzi, co 

będzie wymagane od rodzica. Mam nadzieje, że Państwo z całą swoją mądrością i empatią 

będziecie docierać do przestraszonych rodziców z dobrą informacją i ze spokojem będziecie 

tłumaczyć w jaki sposób odbędą się zajęcia, w jaki sposób dzieci będą spędzać przerwy, jak 

będzie wyglądała droga do szkoły, jak będzie wyglądało odprowadzanie i przyprowadzanie 

młodszych roczników. Największy lęk jaki można zaobserwować wśród rodziców jest taki, iż 

docierają do nich bardzo sprzeczne informacje. Z jednej strony Ministerstwo Zdrowia 

informuje o kolejnych przypadkach choroby, z drugiej strony Ministerstwo Edukacji uspokaja 

i wysyła komunikaty, że nic im nie grozi. Będziemy się starali współpracować z Państwem 

jak się da, będziemy wyjaśniać te wątpliwości, które będziecie mieli. Pan Dyrektor 

przeprowadził całą serię spotkań. Procedury są wdrożone. Będziemy wykorzystywać 

wszystkie kanały konformacyjne by upowszechniać obowiązujące procedury i zasady. 

Będziemy docierać do wszystkich odbiorców tych informacji nie tylko rodziców, ale też 

dziadków, którzy będą stosować się do tych reguł, które trochę inaczej porządkują polską 

szkołę. W tym roku nie będzie uroczystego otwarcia roku szkolnego, odbędzie się ono 

wewnętrznie w klasach. Żałuję, że nie będzie takiej uroczystości. Na początku roku życzyć 

wypada dobrego roku, dobrej nauki, świetnych wyników, ale za pośrednictwem Państwa 

życzenia składam i proszę o przekazanie. Do standardowych życzeń proszę dołączyć to: życzę 

państwu wszystkim dużo mądrości, spokoju, cierpliwości i bardzo dobrej współpracy z 

rodzicami. Natomiast Rodzicom życzę, aby przeszli przez ten okres spokojnie i w poczuciu, 

iż powierzają swoje dzieci bardzo dobrej kadrze. Świdnica ma świetnych nauczycieli i 

dyrektorów. Dziękuję Wam, Panu Dyrektorowi i całemu wydziałowi oświaty za ogrom 

włożonej pracy w uruchomienie innego niż dotychczas roku szkolnego. 
 
Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski- podziękował i wraz z Panią Prezydent Beatą  

Moskal-Słaniewską i Radcą Prawnym Jarosławem Wasyliszynem pożegnał Radcę Prawnego 

Pana Tadeusza Zawadzkiego, który odchodzi na emeryturę. 

 

 

Dyrektor Wydziału Edukacji Tadeusz Niedzielski- przedstawił Informację dot. przygotowania 

świdnickich placówek oświatowych do rozpoczynającego roku szkolnego 2020/21. 

 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski- podziękował Paniom Dyrektor za gotowość  

i przygotowanie placówek oświatowych. Jednocześnie mamy nadzieję, że nie dojdzie do 

sytuacji ekstremalnych, gdzie byłoby zagrożone zdrowie, życie dzieci i pracowników. 

Przewodniczący apeluje do rodziców, aby nie puszczali dzieci do szkoły, które mają oznaki 

chorobowe. 

 



 

Radny Albert Gaszyński- skierował prośbę do Dyrektora Wydziału Edukacji Pana Tadeusza 

Niedzielskiego by uzupełnić i podać do publicznej wiadomości adres internetowy regulaminu 

dla rodziców i dzieci.    

 

Dyrektor Wydziału Edukacji Tadeusz Niedzielski- wszystkie zapisy procedur regulaminów w 

naszych miejskich przedszkolach, szkołach podstawowych i młodzieżowym domu kultury 

zostaną zamieszczone na stronach internetowych tych jednostek. Szkoły korzystają z 

narzędzia jakim jest e-dziennik, gdzie na swoją skrzynkę mailową rodzic otrzyma procedury. 

Dodatkowo Dyrektorzy zapewnią formę graficzną na tablicy ogłoszeń przy wejściu do danej 

placówki.  

 

Radna Luiza Nowaczyńska-wirus zaskoczył wszystkich, jak coś jest nowego to jest to 

nowelizowane. Nie ulega wątpliwości, że dzieci mimo tych zagrożeń do szkoły muszą pójść 

by mieć kontakt z rówieśnikami. Po pół roku epidemii mamy świadomość, że koronawirus 

będzie z nami na zawsze. Musimy nauczyć się z tym żyć. Czy szkoły są lepiej przygotowane 

do zdalnej nauki niż w marcu? Wpływały informacje od rodziców zwłaszcza szkół 

podstawowych o tym, iż wysyłane były maile od nauczycieli do uczniów/rodziców z listą 

tematów do zrobienia z uczniem. Nie było przeprowadzonej lekcji on-line. Cała 

odpowiedzialność za naukę spadła na pracujących rodziców. Zdarzało się, że w przeciągu 

trzech miesięcy z niektórych przedmiotów wszystkie lekcje odbywały się on-line oraz takie, 

gdzie z przedmiotu ani jedna lekcja nie odbyła się on-line. Dodatkowo za wykonane i 

przesłane nauczycielowi zadania nie została odesłana żadna odpowiedź zwrotna czy zadanie 

zostało wykonane dobrze czy źle. Czy laptopy, które wpłynęły już zabezpieczają uczniów 

świdnickich szkół? Czy jesteśmy lepiej przygotowani? 

 

Dyrektor Wydziału Edukacji Tadeusz Niedzielski- to jest oczywiste, że pojawiają się 

nowelizacje, ale jeżeli w ciągu kilku miesięcy pojawia się dziesięć nowelizacji to 

oczekiwalibyśmy tekstu ujednoliconego. Wszyscy pracujemy w trybie przyśpieszonym, ale 

by sprawnie czytać, wdrażać i realizować potrzebne są czytelne zapisy. 

Zdalne nauczanie w Świdnicy nie odbiegało swoim poziomem od tego, które występowało  

w całym kraju. Wszyscy zostali zaskoczeni tą formą nauczania. Nauczyciel w polskiej szkole 

nie był obarczony wymogiem posiadania umiejętności prowadzenia lekcji zdalnej. Wszyscy 

się tego uczyli. Po tych kilku miesiącach osiągnęliśmy większy stopień zaawansowania. Na tę 

chwilę zostaliśmy doposażeni w 86 laptopów. Zamierzamy dokupić jeszcze 7 laptopów  

z dotacji ministerialnej. Tego sprzętu potrzeba kilkakrotnie więcej, aby wszystkim 

świdnickim uczniom zapewnić komfort. Należy zaznaczyć, że nie w każdym domu 

umiejętności rodziców pozwalają na prace na sprzęcie razem z dzieckiem. Niedługo 

rozstrzygnięty zostanie kolejny przetarg w ramach projektu „Świdnicka mozaika edukacyjna” 

każda szkoła podstawowa otrzyma pracownię komputerową. Sprzęt ma to do siebie, że 

technologicznie się starzeje i to co było jeszcze kilka lat temu sprawne dzisiaj nadaje się do 

naprawy bądź wymiany.  

 
Prezydent Beata Moskal-Słaniewska- co Kuratorium Oświaty i Ministerstwo Edukacji 

Narodowej zrobiło przez ostatnie miesiące, żeby nauczyciele mieli jaśniejsze wytyczne co do 

zdalnego nauczania. Wytycznych nie było i nie ma. Gdyby nie kreatywność dyrektorów i ich 

poszukiwanie programów, z których mogą skorzystać to ta sfera wyglądałaby tragicznie. 

Należałoby postawić pytanie czy wszyscy nauczyciele posiadają dostęp do sprzętu. O tym się 

nie mówi, ale trzeba powiedzieć, że nauczyciele pracują na swoich prywatnych komputerach, 

laptopach. Nie mamy możliwości zabezpieczenia ich w taki sprzęt, ponieważ nie mamy na to 

środków. Zdalne nauczanie trwało na tyle długo by przez te miesiące specjaliści od takiej 

formy nauczania byli w stanie wyposażyć nauczycieli, dyrektorów w niezbędną wiedzę, 

narzędzia, programy komputerowe. Jest to oczywiście możliwe, ponieważ z tej formy 

nauczania korzystają nie tylko szkoły podstawowe i ponadpodstawowe, ale i też uczelnie 

wyższe, które zdalne nauczanie praktykują od wielu lat. Sama jestem wykładowcą na uczelni, 



 

która wprowadziła zdalne nauczanie sześć lat temu. W związku z tym istnieją takie 

mechanizmy, narzędzia czy programy, które pozwalają na przeprowadzenie takiej lekcji  

w sposób sprawny z wszystkimi uczestnikami procesu tego szkolenia. Ten proces rozpoczął 

się kilka lat temu, był modyfikowany czy usprawniany. Nauczycielom takich narzędzi nie 

udostępniono. Bardzo dziękuję dyrektorom, którzy musieli sobie radzić sami. Wszelkie 

wytyczne jakie w tej chwili otrzymujemy nie dotyczą procesu dydaktycznego tylko wszelkich 

procedur związanych ze stanem epidemii. Liczyliśmy na jakieś wsparcie. Wydaje się, że 

Ministerstwo Edukacji Narodowej przez dwa miesiące miało wakacje, mimo że zwracaliśmy 

się z takimi pytaniami, kazano nam czekać. Czasu mamy mało, procedury trudne. 

Osiemdziesiąt laptopów na kilka tysięcy uczniów to jest bardzo mało. Sytuacja, w której 

rodzina składa się z czworga rodzeństwa i wtedy bardzo trudno przeprowadzić zdalne 

nauczanie i obowiązki spadają na rodziców. Ten sposób nauczania jest bardzo mało 

efektywny. Klasyfikacja na koniec roku szkolnego 2019/2020 odbyła się w oparciu o wyniki 

z pierwszego półrocza, ponieważ w wielu wypadkach nauczyciele nie mieli podstaw do 

wystawienia uczniowi oceny. Spodziewamy się, że zdalne nauczanie spowoduje konieczność 

wprowadzenia zajęć wyrównawczych dla uczniów, którzy z różnych powodów z procesu 

nauczania zostali wykluczeni. Liczyliśmy na większe wsparcie ze strony Ministerstwa 

Edukacji Narodowej, na więcej narzędzi oraz na większe wsparcie finansowe. Mam nadzieję, 

że zdalne nauczanie będzie tylko ostatecznością w sytuacji takiej, kiedy dyrektorzy uznają, że 

ze względu na zarażenie kogoś z personelu czy dzieci nie ma innego wyjścia tylko część 

szkoły czy całą szkołę wyłączyć z zajęć stacjonarnych. Mam nadzieję, że takiej konieczności 

nie będzie, ponieważ zdalne nauczanie w wydaniu polskim jest katastrofą. Będzie to miało 

wpływ na końcowe wyniki egzaminów dzieci. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski- są takie szkoły, gminy, samorządy, które w ramach działań 

zmniejszających ryzyko zakażenia wykonują coś takiego jak rotację przerw, gdzie każda 

klasa ma w innym momencie przerwę. W szkole, w której jest 500 uczniów i wszyscy 

wybiegną na jedną przerwę wtedy trudno zachować dystans. Kolejnym wariantem jest 

dzielenie klas. W czterdziestometrowej klasie, w której jest trzydziestu uczniów nie da 

zachować odstępów. Dochodzi do tego niezmienianie sal. Dzieci po jednej lekcji idą do 

kolejnej sali. Radny zaproponował by to nauczyciele chodzili do każdej klasy. Dzięki temu 

dzieci przebywałyby w swojej ławce w jednej sali cały dzień. To byłaby jakaś forma izolacji. 

Czy takie rozwiązania są brane pod uwagę?  

 
Dyrektor Wydziału Edukacji Tadeusz Niedzielski-ostatnia sugestia radnego jest jak 

najbardziej słuszna i wiele czasu na nią poświęciłem. Oddziały klasowe przywiązane będą do 

tych samych pomieszczeń przez cały dzień a zmiana pomieszczenia w szczególnych 

przypadkach będzie wymagać zgody Dyrektora. Ktoś kto proponuje w rozwiązaniach 

rotacyjne przerwy nie zdaje sobie sprawy ze w szkole podstawowej nie ma takiej sytuacji, że 

nauczyciel uczy tylko w jednej klasie. Jeśli wprowadzimy przerwy dla różnych oddziałów w 

różnym czasie to, trudno sobie wyobrazić, że przykładowo nauczyciel, który skończył 

matematykę w klasie 5a po krótkiej przerwie będzie mógł trafić na matematykę do klasy 8b, 

ponieważ w tym czasie klasa 8b w tym czasie będzie miała zarządzoną przerwę. Można to 

sobie wyobrazić, ale tylko z podziałem na klasy 1-3 i 4-8. W tym systemie, aby klasy 4-8 

miały w różnym czasie przerwy to jest organizacyjnie trudne przedsięwzięcie. W wytycznych 

zapisano sugestię, która została oprotestowana przez dyrektorów szkół by wprowadzić 

rozpoczęcie zajęć o różnych porach, aby rozgęścić społeczność szkolną. Jest to trudne do 

zorganizowania, ponieważ klasy, które przychodziłyby na godzinę 11 wiadomo o której 

kończyłyby naukę. 

 

Radny Wiesław Żurek- Dyrektorzy wykonali ogromną pracę, miejmy nadzieję, że jakoś 

będziemy funkcjonować. Kiedy zamykano szkoły dziennie zakażeń było w ilości 200-300 

natomiast na dzień dzisiejszy jest to 700-900 i wracamy do szkół. Mam nadzieję, że sobie 



 

poradzicie, dzieciom życzę, aby odnalazły się w nowej rzeczywistości. Dużo zależy od 

rodziców i ich nastawienia by wasza praca była łatwiejsza. 

 
Dyrektor Wydziału Edukacji Tadeusz Niedzielski- nie mamy tak liczebnych oddziałów 

Maksymalna ilość osób jaka może być tj. 28. Przepisy ministerialne mówią, że zapisy do 

klasy pierwszej ogólnodostępnej mogą się zamknąć w liczbie 25 uczniów. Specjaliści  

z Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Kadry Kierowniczej Oświaty są zdania by rozpocząć rok 

szkolny hybrydą w szkołach podstawowych w klasach 1-3 ze zdalnym nauczaniem w klasach 

4-8. Klasy 1-3 można by było rozmieścić po całej szkole. Jeśli mamy już nakaz rozpoczęcia 

roku szkolnego pełnym stopniem organizacyjnym w klasach 1-8 podział na grupy byłby 

sensowny tylko musimy dostać ogromne wparcie finansowe, ponieważ budżet gminy nie jest 

w stanie tego osiągnąć. Podzielenie jednej klasy na pół to jest dodatkowy nauczyciel oraz 

dodatkowe godziny. Gdyby w ślad za wytycznymi poszło dodatkowe wsparcie finansowe na 

uregulowanie pewnych specyficznych rozwiązań zwłaszcza w niektórych szkołach byłoby 

łatwiej. Na tą chwilę nie posiadamy żadnego wsparcia finansowego dla specyficznych 

doraźnych rozwiązań.  
 
Prezydent Beata Moskal-Słaniewska- wytyczne obowiązują również placówki niepubliczne i 

inne placówki, dla których miasto nie jest organem prowadzącym. W Świdnicy działają 

cztery szkoły niepubliczne i czternaście placówek niepodlegających miastu w tym trzynaście 

przedszkoli niepublicznych i jedno przedszkole publiczne Zgromadzenia Sióstr Prezentek nad 

którymi nie sprawujemy nadzoru. Te same zasady będą obowiązywały we wszystkich 

placówkach. W przedszkolach niepublicznych opiekę znajdzie ponad 1100 dzieci nie tylko 

mieszkańców Świdnicy, ale i okolicznych gmin. W szkołach niepublicznych jest około 500 

uczniów. 
Pani Prezydent złożyła podziękowania Pani Ewie Tokarczuk Dyrektor przedszkola nr 3 przy 

ul. Okrężnej za 40 lat pracy. Pani Dyrektor odchodzi na zasłużoną emeryturę. Pani Prezydent 

powierzyła obowiązki Pani Prezydent pani Renacie Noworól.   

 

_______________________________ 
 

Przerwa 10 min 

_______________________________ 

 

Ad 6.  Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie  

 
Ad 6.1. 

Projekt uchwały nr XX/1. w sprawie uchwalenia dokumentu pn. „Strategia rozwoju 

elektromobilności Gminy Miasto Świdnica do 2035 roku” przedstawiła Dyrektor Wydziału 

Transportu Małgorzata Lubandy (zał. nr 10). 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 

XX/1: 

 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się -0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 11) 

 

projekt uchwały nr XX/1 został przyjęty. 



 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 
_______________________________ 

 

 

Ad 6.2. 

Projekt uchwały XX/2.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia między 

Gminą Miasto Świdnica a Gminą Żarów w zakresie realizacji zadania publicznego - 

bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu niepełnosprawnych uczniów do 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Nowym Siodle przedstawił Dyrektor 

Wydziału Tadeusz Niedzielski (zał. nr 13). 

 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/2: 

 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 14) 

 

projekt uchwały nr XX/2 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 6.3. 

Projekt uchwały nr XX/3. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Miasto Świdnica na rok szkolny 2020/2021 przedstawił Dyrektor Wydziału Edukacji 

Tadeusz Niedzielski (zał. nr 16). 

 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt pozytywnie. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/3: 

 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 17) 

 

projekt uchwały nr XX/3 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

 

____________________________ 

 

 



 

 

Ad 6.4. 

Projekt uchwały nr XX/4. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Dolnośląskiemu w latach 2018-2020 przedstawiła Zastępca Dyrektora 

Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Renata Kogut (zał. nr 19). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

zaopiniowały projekt pozytywnie. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/4: 

 

w głosowaniu: za - 19, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 20) 

 

projekt uchwały nr XX/4 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 6.5. 

Projekt uchwały XX/5. w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

nadania statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Cypriana Kamila Norwida w 

Świdnicy przedstawiła Kierownik Referatu Kultury Joanna Trojan-Skała (zał. nr 22).  

 

W sprawie uchwały zabrali głos: 

 

 

Radny Marcin Paluszek- czy ta zmiana, która została przegłosowana 27 września przez Radę i 

wniosek, który wpłynął do Komisji Uchwał i Wniosków znajduje się w jednolitym tekście 

uchwały? 

 

Kierownik Referatu Kultury Joanna Trojan-Skała- tekst jednolity polega na tym, że 

wprowadzamy zmiany, które zostały podjęte uchwałą podczas sesji 27 września. Zmiany 

oznaczone są odpowiednimi odnośnikami, które mówią o tym, kiedy dana zmiana została 

wprowadzona do tekstu statutu.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/5: 

 

w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymało się -6, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 23) 

 

projekt uchwały nr XX/5 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 



 

 

_______________________________ 

 

Ad 6.6. 

Projekt uchwały XX/6. w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu właściwości 

Województwa Dolnośląskiego przedstawił Zastępca Dyrektora Wydziału Dróg i 

Infrastruktury Jarosław Markowski (zał. nr 25). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

zaopiniowały projekt pozytywnie. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/6: 

 

 

w głosowaniu: za - 19, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 26) 

 

projekt uchwały nr XX/6 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 6.7. 

Projekt uchwały XX/7. w sprawie przeznaczenia do zbycia gruntu położonego przy ulicy 

Mikołaja Kopernika w Świdnicy przedstawiła Dyrektor Wydziału Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami Małgorzata Synowiec (zał. nr 28) 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

zaopiniowały projekt pozytywnie. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/6: 

 

 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 29) 

 

projekt uchwały nr XX/7 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

 

_______________________________ 

 

 

 



 

Ad 6.8. 

Projekt uchwały XX/8. w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Prezydenta 

Miasta Świdnicy przedstawił Radny Marcin Paluszek (zał. nr 31). 

 

 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska- czy Pani Skarżąca się zgłasza do Pani Prezydent? Od 

lat analizujemy skargi a pracownicy Miejskiego Ośrodka Pomocy społecznej są nękani przez 

tę Panią. Czy Pani prowadziła osobiście rozmowę z Skarżącą? Kobieta bezustannie pisze 

skargi na pracowników MOPS-u, którzy starają się solidnie realizować prośby Skarżącej. 

 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski- w poprzedniej kadencji już zajmowaliśmy się skargą 

tej pani. 

 
Prezydent Beata Moskal-Słaniewska-Pani prowadzi liczną korespondencję zarówno  

z urzędem jak i z innymi instytucjami. Z tego co wiadomo nie jest już mieszkanką Świdnicy a 

Wałbrzycha. Wielokrotnie pisała do mnie powtarzając tą samą historię na co otrzymuje 

odpowiedź zgodną z przepisami prawa. Wszelkie formy pomocy, jakie się należały zostały tej 

pani udzielone.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/8: 

 

 

w głosowaniu: za - 20, przeciw - 1, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 32) 

 

skargę uznano za bezzasadną 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 6.9. 

Projekt uchwały XX/9. w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały  

w sprawie przyjęcia "Samorządowej Karty Praw Rodzin" przedstawił Radny Marcin 

Paluszek (zał. nr 34). 

 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski- odczytał stanowisko Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej w sprawie przyjęcia petycji Zjednoczenia Chrześcijańskich Rodzin dot. 

„Samorządowej Karty Praw Rodzin”. Klub jest przeciw przyjęciu petycji. (zał. nr 35) 

 

Radny Krzysztof Lewandowski- wystąpienie Pana Posła Krzysztofa Śmiszka, w którym 

udowadniał, że w Polsce nie ma tolerancji dla środowisk LGBT, nie mają swobód, są 

dyskryminowani i odbiera im się prawo głosu. Trudno w to uwierzyć, jeśli reprezentujący 

środowisko LGBT Poseł mógł tu wystąpić i powiedzieć co chciał. Tym samym w żaden 

sposób te osoby i środowiska nie są dyskryminowane i mogą znacznie więcej robić niż jakiś 

czas temu. Nie byłoby tej uchwały, Karty Praw Rodzin, gdyby nie agresja środowisk LGBT, 

gdyby nie angażowanie w nasze polskie sprawy i skarżenie się środowisk do Unii 

Europejskiej przez te środowiska. Gdyby nie zamach na wartości chrześcijańskie, które są od 

wieków w Polsce przyjęte i szanowane przez wszystkie pokolenia i większość narodu. 

Podważanie roli i pozycji rodziny, czyli ojca, matki i dzieci.  Rodzina jest podstawową 

komórką a dzisiaj jest filarem społeczeństwa nie tylko polskiego. Dziś mamy taką sytuację, że 



 

przez wchodzenie z polemikę ze środowiskiem LGBT można liczyć się z próbą 

dyskredytowania. Większość społeczeństwa 99% jest „postawiona pod ścianą” przez 

mniejszość, która domaga się swoich praw, które ma. Jeśli zaczynają burzyć nasz ład  

i porządek to naturalne jest, że musimy się temu przeciwstawić. Tym bardziej, że kraje 

zachodnie przegrały już tą walkę, wyzbyły się już wartości chrześcijańskich w przestrzeni 

publicznej, w szkole w mediach. Dziś wydaję się, że na posterunku obrony wartości Europy 

Łacińskiej została tylko Polska. Dlatego nie możemy się poddawać, nie możemy ulegać. 

Powinniśmy mówić głośno i dobitnie jakie są nasze prawa. I dlatego to robię. Obrona tych 

wartości dla przyszłych pokoleń dla Polski, dla Europy to nasz obowiązek i nasza powinność. 

„Samorządowa Karta Praw Rodzin” jest naszym ostatnim orężem do walki do obrony  

i powinna być przyjęta. Tym bardziej, że już u Przewodniczącego czeka w kolejce Karta praw 

LGBT, która jest próbą zawłaszczenia sobie przestrzeni, w której teraz żyjemy. Mówimy: my 

rodziny chcemy by taka karta powstała, obowiązywała, broniła i była i dlatego apeluje do 

każdego, kto czuje się członkiem społeczności by zagłosował za przyjęciem Karty. 

 

Radny Jan Jaśkowiak- byłem radnym, który podczas posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji nie brał udział w głosowaniu. Sprawa, którą omawiamy tworzy sztuczne podziały  

i konflikty. Źle się dzieje, że lokalnie na takie tematy rozmawiamy, Świdnica wydaje się być 

miastem, w którym dobrze się żyje i każdy jest traktowany z należytym szacunkiem. Karta ta 

ani nie pomoże ani nie zaszkodzi, ale może powodować pewne konflikty. Poszanowanie 

uczuć religijnych jest ważne tak jak poszanowanie dla każdego człowieka. To jest pierwsza 

petycja tego typu, z którą się spotykamy. Organizacja, która nie ma żadnego związku ze 

Świdnicą składa wniosek. Jest to nie w porządku, że takie tematy muszą trafiać pod obrady. 

W przyszłości będą kolejne próby. Petycja staje się instrumentem, który ma za zadanie 

wywoływanie niepotrzebnych dyskusji związanych z kulturą. 

Radny złożył wniosek formalny o zamknięcie listy mówców oraz oświadczył, że nie będzie 

brał udział w tym głosowaniu. 

 

 

w głosowaniu: za - 19, przeciw - 1, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 36) 

 

wniosek został przyjęty 

 

Lista mówców została zamknięta 

 

 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski- zgadzam się z Panem Radnym, że niestety z Polski 

dostajemy różne petycje i musimy je rozpatrywać. Przed zamknięciem listy mówców zgłosili 

się Radny Wiesław Żurek i Radny Lech Bokszczanin. 

 

 

Radny Wiesław Żurek- wielu osobom zależy, by podział, który istnieje w Warszawie trafił do 

nas i trafił. My w Świdnicy dyskutujemy o LGBT. Mamy bardzo ważne tematy,  

o których musimy rozmawiać o oświacie, o pandemii o innych problemach. A dziś jest 

przenoszony do nas konflikt i to skutecznie. Jak Pan Radny Jan Jaśkowiak powiedział, że 

zajmujemy się rzeczą, którą nie powinniśmy się zajmować. Organizacja, która przesłała 

petycję do nas widocznie ma jakiś cel, bo przesyła ją do innych samorządów. To jest konflikt, 

który jest sterowany byśmy się dzielili. Nie będę nic sugerował, bo każdy zagłosuje według 

swojego sumienia. Nie wiem, czy zaraz nie trafi tu petycja środowisk LGBT i wytworzy się 

dyskusja, w której niektórzy radni będą się chcieli pokazać Świdniczanom jacy są wierni. To 

nie powinno tu mieć miejsca. 

 



 

Radny Lech Bokszczanin- stwierdzenie, że rodziną jest matka, ojciec i dzieci uderza w moją 

osobę, ponieważ samodzielnie wychowuje dziecko i chciałbym wiedzieć, czy pójdzie Pan do 

mojego dziecka i powie mu, że nie jesteśmy rodziną. 

 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/9: 

 

 

w głosowaniu: za - 9, przeciw - 11, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 37) 

 

petycja nie została przyjęta 

 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 6.10. 

Projekt uchwały XX/10. zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia 

obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej przedstawił Sekretarz Miasta Maciej Rataj (zał. nr 

39). 

 

Radny Jan Jaśkowiak-jest to bardzo dobry pomysł, w poprzedniej kadencji byłem w Komisji, 

która liczyła podpisy dot. referendum likwidacji Straży Miejskiej. Część podpisów była 

nieważna przez podpisy osób, które pochodziły z okolicznych miejscowości a nie z miasta 

Świdnicy. Spowodowało to duże rozgoryczenie wśród organizujących te podpisy.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/10: 

 

 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 40) 

 

projekt uchwały nr XX/10 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 6.11. 

Projekt uchwały XX/11. w sprawie zmiany budżetu przedstawił Skarbnik Miasta Kacper 

Siwek (zał. nr 42). 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 



 

Radny Jan Jaśkowiak- w rozdziale 600616 drogi publiczne jest informacja, że zostanie 

zapłacone 240 000 zł odszkodowanie za przyjęte prawa do nieruchomości przy ul. Gdyńskiej. 

O którą nieruchomość chodzi? 

 

Zastępca Dyrektora Jarosław Markowski- chodzi o działkę przed Ośrodkiem Zdrowia, jest 

tam zaprojektowany mały parking.  

 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska- prośba od mieszkańców Świdnicy i Radnej by skrócić 

okres, kiedy jest oświetlenie świąteczne, ponieważ wiąże się z to z kosztami i nie ma takiej 

potrzeby by do końca drugiego lutego dekoracja świąteczna była wykorzystywana.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/11: 

 

 

w głosowaniu: za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 3, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 43) 

 

projekt uchwały nr XX/11 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu. 

 

_______________________________ 

 

Ad 6.12. 

Projekt uchwały XX/12. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

finansowej Gminy Miasta Świdnicy przedstawił Skarbnik Miasta Kacper Siwek (zał. nr 45). 

 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XX/12: 

 

 

w głosowaniu: za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 6, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 46) 

 

projekt uchwały nr XX/12 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski – poinformował Radnych, o tym, iż na stronie Rady 

miejskiej zamieszczona została zakładka informująca o ilości głosowań, w których radni 

uczestniczą. 

 

 



 

_______________________________ 

 

Przerwa 10 min 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 7. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 

18.06.2020 r. 

 
Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska przedstawiła sprawozdanie z działalności  

po 18.06.2020 r. - (zał. nr 48).  

W załączeniu:  

▪ sprawozdanie z działań podejmowanych przez Urząd Miejski w Świdnicy, związanych  

 z ograniczeniem bezrobocia i aktywizacją osób bezrobotnych (zał. nr 48a) 

▪ informacja dot. wydanych zarządzeń Prezydenta Miasta (zał. nr 48b) 

▪ wykaz postępowań podprogowych o wartości od 20 000 do 30 000 euro, zgodnie  

z Regulaminem udzielania zamówień podprogowych o wartości do 30 000 euro (zał. nr 48c) 

▪ wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami 

(zał. nr 48d). 

▪ wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych  

(zał. nr 48e)   

 

Prezydent Beata Moskal-Słaniewska-zaproponowała, by nie przedstawiać sprawozdania, 

który obejmuje czerwiec, lipiec i sierpień by Radni zapoznali się z nim, ale jeśli będą pytania 

to jak najbardziej odpowie.  

 W tej chwili trwają konsultacje dot. drogi ekspresowej S5, które odbywają się w formie 

internetowej jak i ograniczonej formie stacjonarnej. We wszystkich konsultacjach bierzemy 

udział.  Przedkładamy swoją opinie. Opinia ta jest negatywna, ponieważ w każdym  

z zaproponowanych wariantów (9) wszystkie połączenia komunikacyjne przebiegają na 

północ od Świdnicy a nam zależy na rozwiązaniu problemu z ruchem tranzytowym  

w przebiegu drogi krajowej nr 35 oraz drogi wojewódzkiej 379 i 382. Zaproponowane 

warianty tego problemu nie ujmują. Podobne zdanie mają gminy aglomeracji Wałbrzyskiej 

położone w centralnej i południowej części naszego obszaru. Jest to cały czas w fazie 

konsultacji i uzgodnień. Przebiegi będą bardzo trudne do realizacji. W niektórych gminach 

mimo przedstawianych propozycji. Mieszkańcy wyraźnie przedstawiają swój sprzeciw 

przeciw zaproponowanym projektom. Przebieg obwodnicy południowej Świdnicy, czyli 

odciążenie drogi krajowej nr 35 jest ujęte w planach zagospodarowania przestrzennego  

gminy wiejskiej Świdnica jak i miasta Świdnica. Mamy tam rezerwy komunikacyjne  

i bezkolizyjne rozwiązania, jeśli chodzi o przebieg drogi i budowę obiektów inżynieryjnych. 

 Ważny temat, który w ostatnim czasie bulwersował mieszkańców Świdnicy jest 

opróżnienie z dużej ilości wody Zalewu Witoszówka. Jest to decyzja Wód Polskich. 

Przedwczesna i nieprzemyślana decyzja, która doprowadziła do katastrofy biologicznej na 

tym zbiorniku. Decyzja ta naraziła nas na bardzo negatywne odczucia estetyczne. Zbiornik, 

którego część dna została odkryta śmierdzi, spowodowane jest to wyginięciem tysięcy małż 

słodkowodnych, Szczeżui Olbrzymiej. Rozmawialiśmy o niej przy budowie Bosmanatu, 

wtedy RZGW bardzo mocno akcentowało, iż to właśnie chroniony gatunek jest czynnikiem 

uniemożliwiającym wyczyszczenie dna zbiornika czy przeprowadzenie prac remontowych.  

W lipcu tego roku bez uprzedzenia miasta Oddział w Legnicy podjął decyzje  

o obniżeniu wody o 1m co spowodowało katastrofę. Teraz trzeba znaleźć dobre rozwiązanie.  

Na prośbę dyrektora oddziału Wrocławskiego, czyli instytucji nadrzędnej do Legnicy, odbyło 

się w naszym urzędzie spotkanie. Przyjechał zarówno Dyrektor Dolnośląski jak i Regionalny, 

przyjechały inne osoby reprezentujące Wody Polskie, byli też przedstawiciele urzędu 



 

miejskiego. Uzgodniliśmy, że pierwszym krokiem jaki dokonają Wody Polskie będzie 

naprawa zasuw, które są bardzo w złym stanie technicznym nie pozwalającym na dalszą 

eksploatację. Wody Polskie będą starały się o pozyskanie środków na bieżący remont zasuw. 

Po tym remoncie będzie można wrócić do poprzedniego poziomu wody. Według zapewnień 

obu Panów Dyrektorów prace mają zakończyć się jesienią tego roku roku. Niema 

zabezpieczenia środków w budżecie Dolnośląskich Wód Polskich, asekuracyjnie przyjęliśmy, 

że będzie to czwarty kwartał tego roku. 

Według słów Panów Dyrektorów stan całej zapory jest zły. Potrzebny jest kompleksowy 

remont, na które potrzebne są środki w wysokości 1,5-2 mln zł. Zadeklarowaliśmy, że 

będziemy wspólnie o te środki lobbować. Niestety pierwszeństwo we wszystkich remontach 

jest funkcja danego zbiornika, najwyżej punktowane są zbiorniki retencyjne. Nasz Zalew 

przed laty był budowany jako zbiornik retencyjny. W tej chwili Zalew tej funkcji nie pełni a 

funkcje rekreacyjną, a więc w tej kolejce w realizacjach inwestycyjnych jest na samym końcu. 

Podjęliśmy wspólnie się takiego zadania, że będziemy lobbować, będziemy uczulać 

Ministerstwo Klimatu i Ministerstwo Żeglugi Śródlądowej, który sprawuje nadzór nad 

Wodami Polskimi by znaleźć takie środki, ponieważ zależy nam na biologicznej ochronie 

tego zbiornika. Jesteśmy po wystąpieniach tych wszystkich instytucji bezpośrednio po 

rozmowach z Posłem Wojciechem Murdzkiem jako przedstawicielem Parlamentarzystów  

z Panem Wiceministrem Klimatu Panem Ireneuszem Zyską. Również jestem po spotkaniu  

z posłami Koalicji Obywatelskiej i Lewicy Markiem Dyduchem, Panią Agnieszką Kołacz-

Leszczyńską, Moniką Wielichowską. Chcę podkreślić bardzo duże zaangażowanie Pani Poseł     

Katarzyny Mrzygłockiej, która mimo zmagań z nowotworem wciąż jest aktywna zawodowo. 

Mam zapewnienia, że będą o tym pamiętać i będą się starać, aby pieniądze się znalazły.  

Proces jest kosztochłonny, ale też długotrwały, ponieważ trzeba zacząć od przygotowania 

dokumentacji, pozwoleń, uzgodnień, procedury przetargowe także będą trwały. Wody Polskie 

szacują, iż całość zadania może być zrealizowana w ciągu dwóch lat. Jeżeli uda się 

przeprowadzić ten bieżący remont zasuw i będą one sprawne to poziom wody wróci do 

normalnego stanu. Wyłącznie w gestii Wód Polskich pozostawiamy sprawę zniszczeń  

w ekosystemie. Będą wyciągane konsekwencje w tej sprawie. Był to chroniony gatunek a 

podjęte działania były nieodpowiedzialne. Osobą, która koordynuje z naszej strony wszelkie 

działania i jest w stałej relacji z Dyrekcją w Legnicy i z Dyrekcją we Wrocławiu jest Pan 

Prezydent Jerzy Żądło.  

 

_______________________________ 

 

Ad 8. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji  

 
Interpelacje złożyli radni: 

- Józef Cygan-…………………………………………………………….(zał. nr 49,49a) 

- Krzysztof Grudziński-……………………………………...……...(zał. nr 50,50a, 50b) 

- Jan Jaśkowiak………………………………………..…...……….(zał. nr 51, 51a, 51b) 

- Mariusz Kuc-……………………………………………………………...…(zał. nr 52) 

- Krzysztof Lewandowski………………………………………….……..(zał. nr 53,53a) 

- Lesław Podgórski-…………………………………………………..…….....(zał. nr 54) 

- Magdalena Rumiancew-Wróblewska…………………………..………(zał. nr 55 ,55a) 

- Zofia Skowrońska-Wiśniewska……………………………….(zał. nr 56, 56a,56b,56c) 

- Aldona Struzik-………………………………..........………..(zał. nr 57,57a ,57b,57c ) 

- Radni Klubu Prawa i Sprawiedliwości…………………………………..….(zał. nr 58) 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - w odpowiedzi na niektóre interpelacje 

odpowiedziała: 

 



 

dot. monitoringu na skateparku - każda nowo wybudowana inwestycja jest objęta 

monitoringiem. Uwaga ta jest do uwzględnienia. 

 

dot. ławek przy ul. Nadbrzeżnej – została zabrana jedna ławka przy ul. Nadbrzeżnej 21/23. 

Na wniosek mieszkańców ławka została przeniesiona na skwer. W przyszłości proszę 

zadzwonić do wydziału infrastruktury miejskiej i dopytać. Każda decyzja jest poparta 

jakimś dokumentem a tu było wystąpienie mieszkańców.    

 

dot. zwolnienia płatności od podatku- takie postępowanie byłoby niezgodne  

z prawem. Podatek od nieruchomości, który każdy płaci jest podatkiem, który jest 

dochodem własnym gminy, który przeznaczamy na różnego rodzaje inwestycje tej gminy. 

Jest to nasz udział w budowaniu w infrastrukturę, która jest nam potrzebna.  

Z tych prac, które prowadzimy w bardzo dużym zakresie korzystają użytkownicy ogrodów 

działkowych. Podczas remontu ul. Sikorskiego jako bonus dla działkowców wykonaliśmy 

nawierzchnię przy ul. Podmiejskiej, wykonaliśmy nawierzchnie w okolicach osiedla nad 

Potokiem. Systematycznie wyrównujemy nawierzchnie, uzupełniamy dziury w okolicach 

Strzelnicy, z którego przejazdu korzysta bardzo dużo działkowców. Usuwamy śmieci, 

które działkowcy rozrzucają dookoła terenów. Takich sygnałów mamy mnóstwo. 

Reagujemy tak szybko jak się da.  Wykonaliśmy drogę łączącą dwa ogrody na Osiedlu 

Młodych. Inwestycji, których wykonaliśmy na wniosek działkowców jest sporo. Za zgodą 

mieszkańców w ramach inicjatywy obywatelskiej od dwóch lat przeznaczamy pulę 

środków ma wsparcie działkowców przy modernizacji infrastruktury. Dzięki temu 

remontowane są domy działkowca, ujęcia wodne, częściowo infrastruktura wewnętrzna 

ogrodów. Co roku kilka takich wniosków realizujemy. Podatek od nieruchomości jest to 

nasz wkład w budowę infrastruktury. 

 

Radny Lesław Podgórski- zapytał czy użytkownicy ogrodów działkowych są zwolnieni  

z podatku? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska- ustawowo Państwowe Ogrody Działkowe 

zostały zwolnione. Użytkownicy ogrodu zdecydowali, że odchodzą z organizacji POD  

a zatem musieli mieć świadomość, że pewne regulacje prawne korzystne dla POD-ów nie 

będą ich dotyczyć. Niestety nie możemy takiej ulgi wprowadzić, to jest ulga ustawowa. 

 

            dot. wykonania przejazdu i połączenia ul. Waryńskiego 47 i 53 z ul. Marcinkowskiego 

oglądaliśmy teren przez rozpoczęciem budowy bloków, które powstały na obszarze 

sprzedanym przez Spółdzielnie. W planie zagospodarowania przestrzennego jest to teren 

przeznaczony pod komunikacje. Teren został ogrodzony przez mieszkańców wieżowców  

i zagospodarowany na teren zielony. W trakcie realizacji inwestycji przez dewelopera 

udostępniliśmy mu pod warunkiem wykonania częściowego remontu co zrobił, przejazd 

przez nasz parking położony na tyłach szkoły podstawowej nr 4. Zdawaliśmy sobie 

sprawę, że będzie to powodowało kłopoty w komunikacji w parkowaniu dla całego 

obszaru. Spółdzielnia mieszkaniowa posiada rezerwy od drugiej strony i możliwość 

zrobienia drogi dojazdowej. Przekażę informacje Panu Dyrektorowi Glebie i poproszę  

o zorganizowanie spotkania, w którym można by było rozważyć różne możliwości. Teraz 

jest ciężko powiedzieć mieszkańcom, że zabieramy skwer i będzie przebiegała tamtędy 

droga. Jeżeli będziemy mieli taką wolę mieszkańców, zgodnie z planem zagospodarowania 

trzeba byłoby tę drogę wykonać. Dotyczy to wielu obszarów Osiedla Młodych, gdzie 

bardzo często są różne własności na jednym obszarze. Spełnienie potrzeb jednych 

powoduje agresje ze strony drugich. Bardzo trudno jest dojść do kompromisu, ale tu warto 

spróbować. 

Proszę złożyć interpelację z prośbą o udostępnienie dokumentu pn. „Polityka 

Parkingowa w Świdnicy”. To jest dokument, który radni otrzymali na początek kadencji. 

 



 

dot. renowacji brzegów rzeki- chciałabym, aby Wody Polskie współpracowały z nami w 

taki sposób jak współpracuje Dolnośląska Służba Dróg i Kolei, czy Generalna Dyrekcja 

Dróg Krajowych i Autostrad w zakresie uporządkowania terenu, który znajduje się w gestii 

tych instytucji a jest powierzony do bieżącego utrzymania nam z przeznaczeniem części 

środków na realizację tych celów. Wody Polskie nie dysponują kwotą 300 000 zł co dla 

instytucji państwowej nie jest ogromną kwotą by wykonać remont w Zalewie. Na bieżącą 

działalność są pozbawieni pieniędzy. Wystąpimy w tej sprawie kolejny raz o utrzymanie 

brzegów rzeki Bystrzycy. Zdajemy sobie sprawę, że wola jest natomiast pieniędzy brak. 

My tego obowiązku nie przejmiemy, bo w naszym budżecie środków na to nie ma. 

Możemy sporadycznie kosić w miejscach, które są wskazane przez mieszkańców jako 

zagrażające bezpieczeństwu w ruchu drogowym, ale nic ponadto. 

 

dot. basenu przy ul. Śląskiej- nie odstąpiliśmy od wykonania zadania i rozważamy inną 

koncepcję. Jesienią będziemy chcieli Państwu przedstawić w jaki sposób chcemy to 

zadanie zrealizować.  

W Jaworze w te wakacje został uruchomiony odkryty basen . Jawor jest mniejszym 

miastem, obiekt jest mniejszy, kosztował 22 mln zł. Starania o wyłonienie wykonawcy 

trwały 3 lata.  Dopiero piąty przetarg okazał się skuteczny, z dość nielicznymi 

perturbacjami związanym ze zmianami w dokumentacji. Jesteśmy w kontakcie  

w administratorem tego obiektu, będziemy chcieli wykorzystać doświadczenia i popatrzeć 

jak pewne rozwiązania techniczne, które w planie funkcjonalno-użytkowym dotyczącym 

Świdnickiego basenu zastosowano sprawdzają się w praktyce. Wtedy, kiedy będziemy 

Państwu chcieli przedstawić całość, będziemy mówić o zakresie technicznym jak  

i sposobie sfinansowania inwestycji tak, aby budżet miasta odczuł jak najmniej. 

Przedstawiciele Prawa i Sprawiedliwości apelują do samorządów, aby nie zaprzestawały 

inwestycji nawet za cenę większego zadłużania tych samorządów. Oczekiwaliśmy 

większego wsparcia niż luzowania parametrów dot. zadłużeń. We wrześniu będzie czas by 

porozmawiać o basenie i przedstawić w jaki sposób chcemy to zadanie zrealizować.  

Taki obiekt w Świdnicy jest bezwzględnie potrzebny.    

Dot. zakazu korzystania z kąpieli w rzece Bystrzycy- zarządca ustanowił zakaz 

prawdopodobnie z powodu zanieczyszczenia wody. 

 

dot. Polnej Drogi- kiedy przygotowywaliśmy się do mistrzostw w piłce nożnej była taka 

koncepcja by w Świdnicy powstał hotel z wykorzystaniem pod te mistrzostwa. 

Zainteresowany tą inwestycją był kontrahent, który z czasem się wycofał. Hotel nie 

powstał. Teren był własnością prywatnych właścicieli. Zaproponowano by zmienić 

koncepcję zagospodarowania tego terenu. Wpłynął wniosek od właścicieli o zmianę planu. 

Plan został przez Państwa zaakceptowany dopuszczając funkcje mieszkaniową. Z racji 

choroby poprzedniego właściciela nie było w późniejszym okresie możliwości realizacji. 

Teren został sprzedany. Kupiła go spółka IgnerHome. Deweloper w kilku miejscach 

wybudował i dalej buduje swoje nieruchomości. Zostanie zrealizowana zabudowa 

mieszkaniowa wielorodzinna zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego.  

 

Radny Wiesław Żurek- to była wielka błędna decyzja. Po 20 latach, ten teren, który 

sprzedaliśmy bardzo tanio jest terenem nieprawdopodobnie drogim i powstanie tam piękne 

osiedle. Jeżeli my byśmy ten teren sprzedawali z podziałem na działki jako Gmina Miasto 

Świdnica to dziś dostalibyśmy dwadzieścia razy więcej pieniędzy jak dwadzieścia lat 

temu.  

 

Prezydent Beata Moskal-Słaniewska- tak to prawda. Z innym terenem też mamy problem 

od 11 lat.  

 

dot. przekazania terenu przy ul. Mieszka do TBS-u- biorąc pod uwagę obawy 

mieszkańców, którzy sygnalizowali zarówno to, iż kłopotem, może być wysokość budynku 



 

sposób jego posadowienia, teren dookoła. Podjęłam decyzję o wniesieniu terenu aportem 

do Towarzystwa Budowlanego Społecznego, ponieważ wtedy mamy pełną kontrolę nad 

inwestycją. Deweloper stara się „wycisnąć” z każdej kupionej działki jak najwięcej. My 

tego nie robimy. Stąd też decyzja o pozostawieniu tego terenu pod kontrolę miasta. Daje to 

gwarancję, że wszelkie uzgodnienia wjazdów, parkingów terenu zielonego będą wymagały 

zgody właściciela, czyli zgody miasta. Jeśli chodzi o plany inwestycyjne TBS-u na razie 

skupiamy uwagę na terenie przy ul. Ks. Bolko. Tam cały czas trwają prace 

dokumentacyjne z budową obiektów w tamtym obszarze w taki sposób, by wykorzystać 

możliwość zbilansowania miejsc parkingowych w podziemiach. Co jest kłopotem dla 

deweloperów prywatnych. Miasto czyni nakłady w poczuciu społecznej 

odpowiedzialności, czyli nie robimy tak jak nieuczciwi deweloperzy, którzy nie bilansują 

miejsc parkingowych, korzystają z miejsc ogólnodostępnych i w ten sposób zaburzają 

układ komunikacyjny innym użytkownikom domów, które wcześniej zostały 

wybudowane. Stąd taka decyzja, ponieważ spowoduje to minimalizację ewentualnych 

obaw mieszkańców ulicy Mieszka I i spowoduje też, iż całość terenu zostanie wykonana  

w mądry sposób dla przyszłych i obecnych użytkowników nieruchomości.  

 

Radny Jan Jaśkowiak- co do kwestii z ulicą Mieszka mam nadzieję, że tak będzie. Te 

słowa brzmią dobrze, ale już teraz jest tam problem. Wiele razy zwracałem uwagę na 

niewyremontowany chodnik, gdzie ma powstać ta nieruchomość. Kolejnym problemem 

jest parkowanie samochodów po obu stronach chodników co powoduje zatory oraz 

prędkość z jaką poruszają się tam samochody a warto pamiętać, że tuż obok znajduje się 

szkoła podstawowa. Jeśli podejmujemy się działań mających na celu uporządkowanie  

z działką tego terenu to w pierwszej kolejności pokażmy, że umiemy zadbać o całą ulicę  

a następnie zajmijmy się dalszym rozwijaniem tego rejonu wraz z konsultacją  

z mieszkańcami. Dobrym rozwiązaniem było przez rozpoczęciem planowanej budowy 

zaprezentowanie projektów mieszkańcom. 

 

Prezydent Beata Moskal-Słaniewska- tak robiliśmy w przypadku ulicy Słobódzkiego, 

gdzie przedstawialiśmy projekt posadowienia budynku, zagospodarowania terenu, który 

przejęliśmy po miejscu, gdzie wcześniej stał barak. Przedstawialiśmy całość rozwiązań 

komunikacyjnych dla tego obszaru łącznie z wejściem do byłego gimnazjum nr 1. I w tym 

wypadku będzie się to działo. Jest to proces, który rozpocznie się za kilka lat, ponieważ 

musimy skończyć projekty, które zaczęliśmy. 

W budżecie na ten rok mamy niewielkie pieniądze na sprawy związane  

z modernizacją chodników czy parkingów. W projekcie budżetu zaproponowaliśmy kilka 

zadań bardzo potrzebnych, które zrealizujemy. Nasze wydatki sięgają kilkuset tysięcy 

złotych na zabezpieczenie miasta przed skutkami epidemii. Wolelibyśmy przeznaczać te 

środki na coś innego lub doczekać się deklaracji odnośnie rekompensaty finansowej za 

poniesione nakłady. Na razie tylko prezentujemy kwoty, które przedstawiamy  

w sprawozdaniach do stosownych instytucji. Obyśmy tą rekompensatę otrzymali, wtedy  

z pewnością pieniądze będziemy chcieli przeznaczać na rozwiązywanie problemów tj. 

parkingi, chodniki i inne kwestie komunikacyjne.   

 

 

Szczegółowe odpowiedzi na interpelacje radni otrzymają na piśmie. 

 

 

                                          _______________________________ 

 

 

 

 



 

Ad 9. Oświadczenia i sprawy organizacyjne 

 

Radny Jan Jaśkowiak- wyraził aprobatę odnośnie zakładki na stronie internetowej urzędu 

informującej o obecności i aktywności radnych podczas sesji. Radny poprosił by rozwinąć lub 

dodać zakładkę informującą o tematach Radnych składających interpelacje. Obecnie 

interpelacje są udostępniane jedna za drugą na stronie biuletynu informacji publicznej co 

utrudnia odszukanie sprawy, którą dany Radny się zajmuje. Radny zaproponował by 

sporządzić spis wszystkich interpelacji razem z odpowiedziami na stronie. Technicznie nie 

jest trudne do zrealizowania a byłoby to duże ułatwienie dla mieszkańców jak i dla radnych. 

 

Radny skierował pytanie do Przewodniczącego oraz do Radcy Prawnego odnośnie petycji. 

Nasz statut został zaakceptowany przez Wojewodę, ale też wynika z przepisów ustawy.  

Aby w przyszłości uniknąć sytuacji związanej z petycją jaka pojawiła się w dniu dzisiejszym, 

czy jest taka możliwość, by zastosować „widełki”, że aby zgłosić petycję potrzeba 100 

podpisów? 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski- zgadza się Radnym, o tym, iż  

w interpelacjach jest chaos, są udostępniane narastająco co wynika z ustawy. Jeżeli chodzi o 

petycję to jest ustawa i niestety to wszystkie samorządy są „uszczęśliwiane” na siłę i nie ma 

innej możliwości jak rozpatrywać je na sesjach rady. Przewodniczący przypuszczał, że  

z początkiem powstania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji będzie możliwość filtrowania, 

tego co ma trafić pod obrady rady. Niestety ustawodawca tego określił. Przewodniczący 

wyraził dezaprobatę co do przyjmowania wszystkich petycji z zewnątrz. Co innego, jeśli 

byłaby to petycja mieszkańców. Przewodniczący zaproponował, że zapyta o tę kwestie radcy 

prawnego, który wyda jasną opinię, którą później udostępni Radnym. 
 

 

Radny Wiesław Żurek- wyraził nadzieje, by takie sprawy jak dzisiejsza petycja nie trafiały 

pod obrady naszego samorządu. Każdy został wybrany przez mieszkańców nie po to by 

zajmować się takimi sprawami jak ta petycja, ale naszymi sprawami o tym jak się w tym 

mieście żyje, funkcjonuje czy o tym jak działa oświata. Jeżeli chodzi o komisję rewizyjną, 

zgodnie z planem pracy Komisji Rewizyjnej w tej chwili powinna być przeprowadzona 

analiza wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2020 jednak w związku z przełożonym 

terminem składania dokumentów na co miała wpływ pandemia aktualnie plan pracy nie jest 

wykonywany. Radny odniósł się do tematu Zalewu i poprosił wszystkich bez względu na 

przynależność partii, aby uczynić wszytko by uratować Zalew i zakończyć tę sprawę. 
 

______________________________ 

 

Ad 10. Zakończenie XX sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 

 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Jan 

Dzięcielski podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady słowami - „zamykam XX 

sesję Rady Miejskiej w Świdnicy”. 

 

Przebieg obrad zarejestrowano na płycie CD przechowywanej w Biurze Rady Miejskiej, która 

stanowi integralną część protokołu. 
 

Na tym protokół zakończono 

Protokołowała:         Przewodniczący Rady 

        Wioleta Lewandowska           Jan Dzięcielski 

.....................................................      
       / Wioleta Lewandowska /  
Świdnica, dnia 27 sierpnia 2020 r.           


